



Press Release | Frankfurt am Main, 11 November 2024

Bright Capital Launches Fundraising for the European Credit Fund III

- Investments in Senior-Secured Loans for rapidly growing small- and medium-sized companies in Central and Northern Europe
- A substantial fund volume is anticipated
- Classified under Article 8 of the SFDR

Bright Capital has launched the fundraising for its European Credit Fund III (BCECF III). Classified under Article 8 of the SFDR, the fund will invest in high-growth companies, particularly within Germany, Austria, Switzerland, Benelux, and Northern Europe.

The European Credit Fund III pursues a “Buy-and-Build” strategy and operates as a lender in the lower mid-market, aiming to support companies with strong market positions in executing their growth strategies. Its capital preservation strategy focuses on carefully selected senior-secured loans and flex equity, building a diversified credit portfolio with an emphasis on sustainable equity-value-creation. Bright Capital has successfully arranged nearly €300 million for buy-and-build strategies in the past three years, with the target fund size aligned to its investment approach.

The experienced investment team, led by Managing Partners Matthias Mathieu and Karsten Batran, builds on many years of experience at top investment banks, asset managers, and C-level roles at German mid-sized companies.

Matthias Mathieu noted, “With the continued growth of the private debt asset class and the interest rates returning to more traditional levels, lenders are increasingly challenged to differentiate themselves to appeal to both investors and borrowers. Our strategy of capital provision for Buy-and-Build platforms enables us to bridge the gap between traditional lenders and mid-sized private credit funds, further strengthening our market leadership in an increasingly competitive environment.”

Placecap, based in Frankfurt, serves as the fund's placement agent. Reza Machdi-Ghazvini commented, “The European private credit market is poised for substantial growth, especially in the DACH, Benelux, and Northern Europe regions. In recent years, we have seen significant growth in private debt managers, particularly in France and the UK. According to our analysis, it is only logical if the regions in Central and Northern Europe also followed this trend.”

Bright Capital is committed to integrating ESG principles into its investment process. As a signatory to the UN Principles for Responsible Investment (PRI) and supporter of the EU Taxonomy Regulation, Bright Capital aims to understand, document, and mitigate ESG-related risks in its portfolio companies. Recognised for its industry leadership, Bright Capital was a finalist at the RealDeals ESG Awards in 2022 and 2023 in the European Small Cap category.

About Bright Capital

Bright Capital is a leading credit investor in the European lower mid-market, supporting Buy-and-Build and value creation strategies. With a strong track record, the Frankfurt-based firm has consistently delivered exceptional returns to investors by leveraging its extensive finance expertise to identify and create exclusive sponsored and non-sponsored investment opportunities. Bright Capital is among the most active private debt investors in the DACH region and has received multiple awards for its bespoke financing solutions from platforms like Debtwire, RealDeals, and Private Debt Investor.

About Placecap

Placecap is a placement and advisory boutique with an extensive network across the EMEA region. The firm's expertise goes beyond traditional placement services, encompassing the structuring of tailored marketing strategies across various EMEA markets. With over 50 years of combined private markets experience, Placecap's three partners have established long-standing relationships with institutional investors.

Legal notice

This Press Release has been prepared by Bright Capital Advisory GmbH, Große Bockenheimer Str. 43, 60313 Frankfurt am Main ("Bright Capital") solely for informational purposes. This Press Release contains information about Bright Capital, its affiliated funds (the "Funds") and certain of their respective personnel and affiliates, information about their respective historical performance and general information about the market. The Press Release does not constitute or form part of, and should not be construed as an offer to buy or sell, or amount to a solicitation, promotion or incitement of an offer to buy or sell, any interest in Bright Capital and its affiliated funds.

To the extent that the information provided in the Press Release makes reference to the performance of a particular investment, such investment is contained for informational purposes only and is not to be considered a recommendation of any specific investment. Past performance is not necessarily indicative of future results. There is no assurance that the Funds will achieve comparable results or that the Fund will successfully implement its investment strategy or achieve its investment objectives or avoid significant losses.

Certain information constitutes forward-looking statements, which can be identified by the use of forward-looking terminology such as "may", "will", "should", "expect", "anticipate", "project", "estimate", "intend", "continue", or "believe" or the negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Due to various risks and uncertainties, actual events or results or the actual performance of the Fund may differ materially from those reflected or contemplated in such forward-looking statements. No representations or warranty is made as to future performance or such forward-looking statements.

Important note for EEA Investors

This Press Release is a pre-marketing communication of an EU Alternative Investment Fund ("AIF") under the meaning of the AIFM Directive. IQ EQ Fund Management (Luxembourg) S.A. (the "AIFM") with registered office located at 412 F, route d'Esch L 1471 Luxembourg, Grand Duchy of Luxembourg, is empowered with the pre-marketing function of BRIGHT CAPITAL European Credit Fund III ("BCECF III"). BCECF III is currently in the pre-marketing phase, and this communication should not be interpreted as an offer or solicitation to invest. Any future offer or solicitation will be made only by means of an approved offering document, in compliance with applicable laws and regulations.

EEA prospective investors are informed that this Pre-Marketing material can be only transmitted to Professional Investors domiciled in the relevant EEA jurisdiction where the AIFM has already performed pre-marketing notification to its own financial authority (CSSF - Commission de Surveillance du Secteur Financier) following the Art. 30a and following of the AIFMD (the "Permitted EEA Jurisdictions").

EEA Prospective Investors acknowledge that any subscription within 18 months of the beginning of the pre-marketing, shall be considered the result of active marketing (not on the basis of a reverse enquiry) and therefore required to be made in accordance with Articles 31 and 32 of the AIFMD.

EEA Prospective Investors can direct their queries to the relevant contact persons from BRIGHT CAPITAL and the AIFM via email: brightcapital_marketing@iqeq.com.



Pressemitteilung | Frankfurt am Main, 11. November 2024

Bright Capital startet das Fundraising für den European Credit Fund III

- Investitionen in erstrangig besicherte Kredite für stark wachsende Mittelstandsunternehmen in Zentral- und Nordeuropa
- Ein beträchtliches Fondsvolumen wird erwartet
- Nach Artikel 8 der SFDR klassifiziert

Bright Capital hat das Fundraising für den European Credit Fund III (BCECF III) gestartet. Der nach Artikel 8 der SFDR klassifizierte Fonds investiert in stark wachsende Unternehmen, insbesondere in Deutschland, Österreich und der Schweiz sowie in Benelux und Nordeuropa.

Der European Credit Fund III verfolgt eine „Buy-and-Build“-Strategie und agiert als Kreditgeber im unteren Mittelstandssegment („Lower-Middle-Market“), um Firmen mit einer führenden Marktposition bei ihren Wachstumsstrategien zu unterstützen. Die auf Kapitalerhalt fokussierte Strategie, konzentriert sich auf eine selektive Auswahl von erstrangig besicherten Darlehen, ein diversifiziertes Kreditportfolio und ein Portfolio-Management, das auf nachhaltige Eigenkapitalwertsteigerung ausgerichtet ist. Bright Capital hat in den letzten drei Jahren erfolgreich fast 300 Millionen Euro für Buy-and-Build-Strategien bereitgestellt, wobei das angestrebte Fondsvolumen auf die Investmentstrategie abgestimmt ist.

Das erfahrene Investmentteam um die Managing Partner Matthias Mathieu und Karsten Batran baut dabei auf eine langjährige Investorenerfahrung bei etablierten Investmentbanken, Vermögensverwaltern und C-Level-Positionen bei deutschen Mittelstandsunternehmen auf.

Matthias Mathieu kommentierte: „Mit dem kontinuierlichen Wachstum der Private-Debt-Assetklasse und der Rückkehr der Zinssätze auf traditionellere Niveaus sind Kreditgeber zunehmend gefordert, sich zu differenzieren, um sowohl für Investoren als auch für Kreditnehmer attraktiv zu bleiben. Unsere Strategie zur Kapitalbereitstellung für Buy-and-Build-Plattformen ermöglicht es uns, die Lücke zwischen traditionellen Kreditgebern und mittelgroßen Private-Credit-Fonds zu schließen und in einem zunehmend wettbewerbsintensiven Markt unsere führende Marktposition weiter auszubauen.“

Bei der Umsetzung unserer Investitionsstrategie legen wir großen Wert auf eine detaillierte Kreditanalyse. Ebenso wichtig ist die Durchsetzung defensiver Kreditstandards, um den Kapitalerhalt in einem makroökonomisch herausfordernden Marktumfeld jederzeit sicherzustellen.“

Placecap, mit Sitz in Frankfurt a.M., fungiert als Placement Agent für den Fonds. Reza Machdi-Ghazvini, Partner bei Placecap, fügte hinzu: „Der europäische Private-Credit-Markt steht vor einem signifikanten Wachstum, insbesondere in den Regionen DACH, Benelux und Nordeuropa. In den letzten Jahren haben wir ein erhebliches Wachstum bei Private Debt Managern gesehen, insbesondere bei französischen und englischen Managern. Unseren Analysen zufolge ist es nur folgerichtig, wenn sich die Regionen in Zentral- und Nordeuropa diesem Trend anschließen.“

Bright Capital hat sich verpflichtet, ESG-Kriterien in den Investitionsprozess zu integrieren. Als Unterzeichner der „UN Principles for Responsible Investment (PRI)“ und Unterstützer der EU-Taxonomie-Verordnung zielt das Unternehmen darauf ab, Nachhaltigkeitsaspekte bei Portfoliounternehmen zu verstehen, Fortschritte zu dokumentieren und potenzielle ESG-Risiken zu erkennen. Als Anerkennung seiner führenden Position wurde Bright Capital als Finalist der RealDeals ESG Awards 2022 und 2023 in der Kategorie European Small Cap ausgezeichnet.

Über Bright Capital

Bright Capital ist ein führender Kreditinvestor im europäischen Lower-Middle-Market, der Buy-and-Build und Wertschöpfung unterstützt. Mit einer nachweislichen Erfolgsbilanz erwirtschaftete die in Frankfurt basierte Firma herausragende Renditen für Investoren und nutzen ihre umfassende Finanzierungsexpertise, um exklusive „sponsored“ und „non-sponsored“ Investitionsmöglichkeiten zu identifizieren und zu schaffen. Als einer der aktivsten Private-Debt-Investoren in der DACH-Region wurde Bright Capital für seine maßgeschneiderten Finanzierungslösungen mehrfach von Plattformen wie Debtwire, RealDeals und Private Debt Investor ausgezeichnet.

Über Placecap

Placecap ist eine auf Platzierungs- und Beratungsdienstleistungen spezialisierte Boutique mit einem umfangreichen Netzwerk in der EMEA-Region. Die Expertise geht weit über traditionelle Platzierungsdienstleistungen hinaus und umfasst die Strukturierung von Marketingstrategien angepasst an verschiedene Märkte der EMEA-Region. Mit insgesamt über 50 Jahren Erfahrung in den privaten Märkten bauen die drei Partner von Placecap auf langjährige Beziehungen zu institutionellen Investoren.

Rechtlicher Hinweis

Diese Pressemitteilung wurde von Bright Capital Advisory GmbH, Große Bockenheimer Str. 43, 60313 Frankfurt am Main („Bright Capital“) ausschließlich zu Informationszwecken erstellt. Diese Pressemitteilung enthält Informationen über Bright Capital, seine verbundenen Fonds (die „Fonds“) und bestimmte ihrer jeweiligen Mitarbeiter und verbundenen Unternehmen, Informationen über ihre jeweilige historische Leistung und allgemeine Informationen über den Markt. Die Pressemitteilung stellt weder ein Angebot zum Kauf oder Verkauf noch eine Aufforderung, Werbung oder Anregung zum Kauf oder Verkauf von Anteilen an Bright Capital und seinen verbundenen Fonds dar oder sollte als solche ausgelegt werden.

Soweit die in der Pressemitteilung bereitgestellten Informationen auf die Leistung einer bestimmten Investition Bezug nehmen, dienen diese Informationen nur zu Informationszwecken und sind nicht als Empfehlung für eine spezifische Investition zu betrachten. Vergangene Leistungen sind nicht unbedingt ein Indikator für zukünftige Ergebnisse. Es gibt keine Garantie, dass die Fonds vergleichbare Ergebnisse erzielen oder dass der Fonds seine Anlagestrategie erfolgreich umsetzen oder seine Anlageziele erreichen oder erhebliche Verluste vermeiden wird.

Bestimmte Informationen stellen zukunftsgerichtete Aussagen dar, die durch die Verwendung von zukunftsgerichteter Terminologie wie „können“, „werden“, „sollten“, „erwarten“, „antizipieren“, „projizieren“, „schätzen“, „beabsichtigen“, „fortsetzen“ oder „glauben“ oder deren Verneinungen oder andere Variationen davon oder vergleichbare Terminologie identifiziert werden können. Aufgrund verschiedener Risiken und Unsicherheiten können tatsächliche Ereignisse oder Ergebnisse oder die tatsächliche Leistung des Fonds wesentlich von den in solchen zukunftsgerichteten Aussagen reflektierten oder in Betracht gezogenen abweichen. Es wird keine Zusicherung oder Garantie für die zukünftige Leistung oder solche zukunftsgerichteten Aussagen gegeben.

Wichtiger Hinweis für EWR-Investoren

Diese Pressemitteilung ist eine Vorvermarktungskommunikation eines EU-Alternativen Investmentfonds („AIF“) im Sinne der AIFM-Richtlinie. IQ EQ Fund Management (Luxemburg) S.A. (die „AIFM“) mit eingetragenem Sitz in 412 F, route d'Esch L 1471 Luxemburg, Großherzogtum Luxemburg, ist mit der Vorvermarktungsfunktion des BRIGHT CAPITAL European Credit Fund III („BCECF III“) betraut. BCECF III befindet sich derzeit in der Vorvermarktungsphase. Diese Mitteilung ist nicht als Angebot oder Aufforderung zur Investition auszulegen. Jedes künftige Angebot oder jede künftige Aufforderung zur Investition wird nur mittels eines genehmigten Angebotsdokuments und in Übereinstimmung mit den geltenden Gesetzen und Vorschriften erfolgen.

EWR-potenzielle Investoren werden darüber informiert, dass dieses Vorvermarktungsmaterial nur an professionelle Investoren mit Wohnsitz in der relevanten EWR-Jurisdiktion übermittelt werden kann, in der die AIFM bereits eine Vorvermarktungsbenachrichtigung an ihre eigene Finanzbehörde (CSSF - Commission de Surveillance du Secteur Financier) gemäß Art. 30a ff. der AIFMD (die „Zulässigen EWR-Jurisdiktionen“) durchgeführt hat.

EWR-potenzielle Investoren erkennen an, dass jede Zeichnung innerhalb von 18 Monaten nach Beginn der Vorvermarktung als Ergebnis aktiver Vermarktung (nicht auf der Grundlage einer umgekehrten Anfrage) betrachtet wird und daher gemäß den Artikeln 31 und 32 der AIFMD erfolgen muss.

EWR-potenzielle Investoren können ihre Anfragen an die relevanten Kontaktpersonen von BRIGHT CAPITAL und der AIFM per E-Mail richten: brightcapital_marketing@iqeq.com.